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INFORMACE MĚSTSKÉHO ÚŘADU 
   

INFORMACE STAROSTY MĚSTA 

Vážení spoluobčané,  

     v letošním roce se nám podařilo získat dotace z Operačního programu životního 
prostředí na zajištění likvidace bioodpadu ve formě nádob a kontejnerů a druhou dotaci, 
týkající se obnovy sídelní zeleně, která bude realizována před budovou naší základní 
školy a v prostorách školní zahrady. Dále to byly drobnější akce, jako třeba fasáda na 
budově bowlingu, sociálky v mateřské školce a nová fasáda na kostelecké radnici. 
Zahájili jsme i přípravu projektových dokumentací na další investiční akce města pro 
příští finanční období a možné čerpání dotací jak z EU, tak i z národních programů. Jde 
o dotace na revitalizaci sportovního areálu, která bude podána v letošním roce, 
vybudování sběrného dvora, která se bude podávat koncem příštího roku a největším 
projektem bude revitalizace Sídliště Sport, kde zadáním je rozšířit možnost parkování, 
oprava stávajících komunikací a chodníků, veřejného osvětlení. Dále to bude obnova 
zeleně a mobiliáře. A nemohu opomenout i další větší projekt a tím je možnost zajištění 
dotací na výstavbu nové hasičské zbrojnice. Ještě v letošním roce chceme dát žádost        
o dotaci na místní komunikaci v ulici Legionářské, která splňuje podmínky nové výzvy 
z Ministerstva pro místní rozvoj a na kterou by měla navázat ve dvou nebo třech etapách 
i oprava komunikace v ulici Revoluční. Bylo zadáno i zpracování projektových 
dokumentací na další místní komunikace a bude hotova projektová dokumentace ke 
stavebnímu povolení v ulici Pod Kosířem. 

     Nyní bych informoval o jednáních kolem naší sokolovny. Byl jsem pozván na poradu 
předsedy České unie sportu, které se konalo 10. 11. 2015 v Olomouci, kde jsme se 
snažili vyjasnit si své postoje k tomuto problému. Mohu konstatovat, že asi po hodině 
jednání jsme se dohodli na několika alternativách řešení s tím, že v lednu příštího roku 
bude v Praze schůzka vedení města a České unie sportu a bude dohodnut finální 
dokument pro zastupitelstvo města Kostelce na Hané a valnou hromadu ČUS 
k případnému odkupu této nemovitosti pro město. Termín valné hromady ČUS, která 
by o tom rozhodovala, je duben 2016. 

     Na závěr bych Vám chtěl popřát příjemné prožití vánočních svátků a do nového roku 
hlavně hodně zdraví. 

Ladislav Hynek, starosta města 
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INFORMACE MÍSTOSTAROSTY MĚSTA  

Pomník Obětem 2. světové války 

     Pomník Obětem 2. světové války je umístěn 
na Jakubském náměstí vedle radnice ve svahu. 
Jedná se o kamenný pomník završený deskou, 
která původně sloužila jako podstavec pod 
dělo. Dnešní mramorová tabulka se jmény 
nahrazuje starší s nápisem RUDÉ ARMÁDĚ. 
Ta byla odstraněna, spolu s protitankovým 
kanonem z pomníku, po sametové revoluci. 
Fotografie původního vzhledu pomníku je z 
knihy Prostějovsko ve fotografiích 1985, autor 
fotografie Jan Pospíšil. Nejedná se o válečný 
hrob podle zákona č. 122 / 2004 Sb. V přední 
části je současné době vložena nápisová deska 
s následujícím textem:  
citace z desky: "1939-1945" 

BUBENÍK ALOIS 1943, BUBENÍK JOSEF 1942, BOŽEK TOMÁŠ 1943, DOSTÁL 
ANTONÍN 1942, GREPL FRANTIŠEK 1944, KUČERA ALOIS 1942, KUČERA 
FRANTIŠEK 1942, KOPEČNÝ LEOPOLD 1943, NOVOTNÝ ADOLF 1942, 
ŠNAJDR JAN 1942, VLK FRANTIŠEK 1942 
"PAMÁTCE KOSTELECKÝCH OBČANŮ - VLASTENCŮ UMUČENÝCH                  
V KONCENTRAČNÍCH TÁBORECH V LETECH NĚMECKÉ NACISTICKÉ 
OKUPACE" 
"NEZAPOMENEME"                         

     V minulém roce proběhla revitalizace centra města a v letošním roce jsme opravili 
fasádu na radnici.  Tímto krokem jsme upravili tuto část města tak, že důstojně 
reprezentuje naší obec. Nejeden občan našeho města se dotazoval, zda budeme nějak 
řešit úpravu stávajícího pomníku Obětem 2. světové války. Vedení města si je vědomo, 
že jeho současný stav není ideální. Z původního pomníku, kde dříve stávalo dělo, zůstal 
jen podstavec.  
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       Oslovili jsme kostelecké umělecké kováře Stawaritschovi, aby nám zpracovali 
návrhy nové podoby pomníku tak, aby toto místo důstojně připomínalo oběti druhé 
světové války. Stawaritschovi předložili desítku návrhů. Z těchto zastupitelé vybrali 
jeden, z kterého kováři vytvořili zmenšený model. Ten je v současné době umístěn 
v kanceláři starosty města, kde si jej můžou občané osobně prohlédnout.  

Popis navrženého pomníku: 

     Plastika bude umístěna na pískovcový 
podstavec situovaný do břehu před radnicí na 
Jakubském náměstí. Na podstavec bude 
umístěna stávající žulová pamětní deska. 

     Vlastní plastika bude připevněna kovovým 
plátem, který se ukotví k pískovcovému 
podstavci. Plastika bude vyrobena z hrubě 
kovaných mezi sebou navzájem pronýtovaných 
tyčí. Symboliku utrpení lidu ve válečných 
konfliktech bude představovat hrubost kovaných 
prutů a jejich vzájemné pronýtování semknutost 
národa v boji proti nepříteli. Horní část plastiky symbolizuje rozbitou a válkou zničenou 
zemi. Středem této horní části plastiky procházejí výškově rozdílné tyče představující 
víru lidu ve svobodu a vítězství. Navržená plastika bude vysoká 4 metry. Na zadní stěně 
bude umístěna pamětní deska se jmény občanů, kteří finančně přispěli k realizaci této 
plastiky. 

     Z řad některých občanů jsou vznášeny připomínky, že jsou ve městě potřebnější 
věci, než oprava pomníku. Raději by viděli více zeleně, chodníků, více investic 
v mateřské školce atd. I o těchto potřebách víme a postupně se je snažíme realizovat 
v rámci možností rozpočtu města. Přesto si myslíme, že bychom neměli zapomínat na 
naše spoluobčany, kteří položili život za naši svobodu. Co pro ně můžeme dnes udělat 
jiného, než vytvořit důstojné místo, které bude připomínat jejich hrdinství o ochotu 
bojovat i za cenu vlastního života?  
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     Finanční prostředky ve výši cca 
600.000,- Kč za realizaci nového 
pomníku se mohou někomu zdát 
vysoké, proto z řad zastupitelů padl 
návrh na uspořádání sbírky, za 
pomoci které by se náklady města 
na výstavbu pomníku snížili               
a ušetřené finanční prostředky by 
byly využity k jiným investicím. 
V rámci průzkumu se Vás občanů 
dotazujeme, zda byste byli ochotni 
na tuto sbírku přispět. V kladném 
případě se prosím obraťte na 
starostu města Ladislava Hynka 
nebo místostarostu města Mgr. 
Františka Horáka.                                                  Vizualizace nového pomníku 

 
 

Rekonstrukce zázemí pro personál v mateřské školce  

     Během letních prázdnin jsme pokračovali v rekonstrukci mateřské školky. 
V minulých letech jsme zrekonstruovali sociální zařízení a umývárny ve všech čtyřech 
odděleních. Letos přišla na řadu oprava zázemí pro personál mateřské školky ve dvou 
odděleních.  Od prvního září slouží personálu nové sociální zařízení, úklidové místnosti 
a v neposlední řadě i dvě nové kuchyňky pro přípravu dětských pokrmů. Město na tuto 
akci uvolnilo ze svého rozpočtu částku 250.000,- Kč. ZŠ a MŠ Kostelec na Hané ze 
svého rozpočtu investovala nákup nových kuchyňských linek, které odpovídají dnešním 
hygienickým předpisům. Jen pro zajímavost, kuchyňské linky, které byly měněny, zde 
sloužily od doby, kdy byla mateřská školka postavena. V příštím roce nás bude čekat 
již poslední etapa rekonstrukce - sociálního zařízení pro personál mateřské školy ve 
zbývajících dvou odděleních.  Za posledních pět let město, jako zřizovatel mateřské 
školy, do tohoto objektu investovalo 850.000,- Kč. 
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Rekonstrukce kamenné zídky u staré školy  

     V loňském roce proběhla revitalizace centra města včetně výstavby tolik potřebného 
chodníku směrem k místnímu hřbitovu. Mezi silnicí a chodníkem stála stará opěrná 
kamenná zídka, která se rozpadala a přestávala tím plnit svůj účel. Rozhodli jsme se 
vybudovat novou opěrnou kamennou zídku, kterou jsme oproti původní prodloužili až 
po ulici Za Humny. Lidé pohybující se po chodníku se budou cítit bezpečněji, neboť 
nebude hned vedle chodníku prudký sráz k silnici. Teď se můžeme jen těšit na to, jak 
příští rok Správa silnic Olomouckého kraje provede kompletní rekonstrukci 
komunikace od radnice až po konec hřbitova. Město se bude částečně na této akci 
podílet financováním obrubníků kolem silnice a vybuduje místo k přecházení od ulice 
Za Humny k uvedenému chodníku. Dále bude město financovat i vybudování 
parkoviště před kosteleckým hřbitovem.  

Autobusová zastávka a nová zeleň na ulici Tyršova 

     Na ulici Tyršova byl v rámci rekonstrukce komunikace vybudován autobusový záliv 
se zastávkou.  Do letošního podzimu zde však chyběl přístřešek pro čekající cestující, 
kteří se při nepřízni počasí neměli kam schovat a často na tento problém upozorňovali. 
Vedení města o problému samozřejmě vědělo, chyběli ale finanční prostředky. Ty se ke 
konci roku v napjatém rozpočtu města nakonec podařilo najít. Nastala ovšem další 
komplikace s nedostatkem místa potřebného na osazení přístřešku, kdy se muselo hledat 
vhodné technické řešení, které by neomezovalo zimní údržbu chodníku. I tento problém 
se nakonec vyřešil a nový přístřešek i se dvěma lavičkami a odpadkovým košem byl 
úspěšně nainstalován. 

     V příštích letech bychom chtěli dle finančních možností města dále pokračovat 
v instalaci a výměně starých autobusových zastávek v našem městě. V rámci této akce 
byly nasazeny kolem autobusové zastávky stromy, které budou oddělovat chodník od 
parkoviště. Další stromy přibyly i u chodníku vedoucího z centra města k ulici 
Gagarinova. Při výsadbě zeleně jsme dále zakoupili a před radnicí nasadili kavkazskou 
jedli vyššího vzrůstu. Tento strom by měl za několik let sloužit i jako strom vánoční.  

Za výše uvedené články Mgr. František Horák, místostarosta města 
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SLUŽBY MĚSTA KOSTELCE NA HANÉ 
 
 
 

     Služby města Kostelce na Hané upozorňují občany, kteří nezaplatili stočné                 
(za osoby), že budou upomínáni a následně odpojeni z veřejné kanalizace. Majitelé 
nemovitostí mají dle podepsané smlouvy povinnost udávat správné údaje o počtu osob 
bydlících a každou změnu nahlásit provozovateli vodovodu a kanalizace.  

     Cena stočného pro rok 2015 byla za 1 m³ 27,40 Kč, s 15 % DPH celkem 31,51 Kč. 
Dle vyhlášky bez měření 35 m³ na rok za osobu činil poplatek 1.103,- Kč, včetně DPH. 
Platbu lze provést v kanceláři Služeb města Kostelce na Hané nebo na BÚ                             
150 204 0349/0800, variabilním symbolem je číslo domu. Cena stočného na rok 2016 
bude uveřejněna na našich internetových stránkách nebo na stránkách města Kostelec 
na Hané, popř. uveřejněna na úředních deskách a vyhlášena městským rozhlasem. 
Vypouštěné srážkové vody do veřejné kanalizace z rodinných domů nebyly v roce 2015 
zpoplatněny.  

     Služby města Kostelce na Hané provedly v měsíci květnu opravu fasády na 
bowlingu. Okopání omítek, odbagrování přebytečné zeminy, odvětrání zdiva na budově 
městského úřadu. V měsíci červnu opravu vozovky recyklátem a následné zhutnění           
v ulici Za Humny, u sportovního areálu a zpevnění cesty k zadní bráně hřbitova. Služby 
města se podílely na přípravě setkání Kostelců, jak pracemi na sportovním areálu, tak 
důkladnou údržbou města. V měsíci červenci provedly ruční čištění koryta potoka od 
domu Petra Bezruče až po ulici Havlíčkova. Koryto potoka bylo posečeno, vyřezány 
nálety a prohloubeny tak, aby voda odtékala a nevytvářely se stojící laguny, které 
zahnívaly a páchly. Služby města se podílely na opravě kuchyněk a šaten v mateřské 
škole.                                                                                                                                                                                      

Služby města Kostelce n/H, příspěvková organizace nabízí pro občany tyto služby: 

Doprava – Renault-kontejner 7 t, Multicar, Nakladač-Cat 240 

Zednické práce - obklady, dlažby, zámkové dlažby, oplocení zídky, opravy domů. 

Sečení trávy   

Veškeré informace a ceny naleznete na: www.sluzbykostelecnh.cz                                            

Petr Kudláček, vedoucí organizace 



7

7 
 

MATRIKA – VÍTÁNÍ DĚTÍ 
 

     Dne 14. 11. 2015 byly v obřadní síni kostelecké radnice přivítány panem 
místostarostou Mgr. Františkem Horákem tyto děti: 

* Klára Nedomová                    * Václav Večeřa 
* Barbora Valášková             * Michael Horák 
* František Procházka              * Mariana Kristková 
* Tereza Kocourková              * Fabián Trunečka 
* Josef Zapletal                * Karel Pořízka 
* Tina Havlíčková            * Jonáš Krejčíř 
 

      
S programem vystoupily děti ze 
souboru Malý Kosíř pod vedením 
paní Miluše Dopitové a Lucie 
Pospíšilové. Na miminka 
dohlížela zdravotní sestra paní 
Vladimíra Křížková. Dárečky pro 
děti věnovalo město Kostelec na 
Hané. Kytičky připravila firma 
Květiny Ptáčková s.r.o. 
z Kostelce na Hané.  

 

     Našim novým občánkům a jejich rodičům přejeme do života hodně zdraví, štěstí, 
lásky a také hodně úspěchů.  

Lenka Kudláčková, DiS., matrikářka 
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MĚSTSKÁ KNIHOVNA 
 

S knihou za zábavou a poučením!!! 
(výběr z nových knih ve fondu městské knihovny) 

 
Češka, S. Případy kněze z Bojné – historický román o zločinech na 

Velké Moravě 
Eben, M. Marek Eben a hosté Na plovárně – oblíbený moderátor 

zpovídá 23 osobností z řad umělců, vědců, sportovců, 
historiků a válečných veteránů 

Frej, D. Zánět – skrytý zabiják -  rady uznávaného lékaře, jak se 
zbavit chronického zánětu a uzdravit se 

Landsmann, D. Deníček moderního fotra 2 – nemilosrdný a až brutálně 
upřímný, humorný román o strastech rodičovství 

Majar, T. Hot Boys, Hell Boys – začtěte se do románů nabitých 
erotikou, akcí, napětím a romantikou z Chicaga 

Mann, D. Seal Team Six – napínavý thriller ze zákulisí boje proti 
narkoterorismu  

Nazarov, P. Jižní Afrika – autor zpracoval v knize své zážitky 
z několikatýdenní cesty Jižní Afrikou od Atlantiku až 
k Indickému oceánu 

Nesbo, J. Syn, Krev na sněhu II – prvotřídní severské detektivní 
romány 

Roberts, N. Kolotoč přání – román pro ženy od vaší oblíbené autorky 
Sapík, J. Můj divotvorný hrnec – kuchařka představuje klasickou            

i moderní kuchyni založenou především na domácích 
produktech 

Steel, D. Pegas – dojímavý román pro ženy o přátelství a lásce ke 
koním  

Svěrák, Z. Filmové příběhy – v knížce jsou svázány příběhy (Obecná 
škola, Kolja, Vratné lahve, Po strništi bos) napsané proto, 
aby se staly filmem 

Šebek, T. Mise Afgánistán – svědectví lékaře a přítele Afgánců, jejichž 
zemi sužují teror a válečné konflikty 

Šimánek, l. Cesty za dobrodružstvím – cestopisné putování Severní           
a Jižní Amerikou a napříč Tichým oceánem 

Vašíček, A. Neuvěřitelné skutečnosti, Největší tajemství templářů, 
Utajený svět – záhadné případy z celého světa, které si 
právem zaslouží přívlastek nejtajemnějších z tajemných 

Viewegh, M. Biomanžel – humoristický a částečně autobiografický román 
nejpopulárnějšího českého spisovatele 
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Pro děti a mládež 
 

Ehrenbergerová, L. Móda, krása a životní styl – kniha oceňovaných blogerek  
pomůže dívkám s módou, se zdravým životním stylem, 
cestováním a motivací 

Howard, A. G. Šepotání – román pro dívky je volným pokračováním 
příběhu Alenky v říši divů 

Kratochvíl, M. Kouká roura na kocoura – úspěšný výbor dětské poezie 
Lebeda, J. Medovníček na cestách – pokračování oblíbených příhod 

malého skřítka 
Matharu, T. Učedník – vzrušující fantasy příběh, který pohltil miliony 

čtenářů, pohltí i vás! 
Priestly, Ch. Příšerné příběhy vánoční – příběhy prodchnuté tajuplnou, 

strašidelnou atmosférou 
Rinehart, J. Koruna tří I. Prokletý král – první díl dobrodružné fantasy 

trilogie 
Stará, E. Povíš mi to? – kniha hravou a zábavnou formou podporuje 

mluvní apetit, rozvíjí vyjadřovací schopnosti, slovní zásobu 
a jazykový cit dítěte 

Sugg, L. Girl Online – svěží román plný romantiky promlouvá 
vtipným a neotřelým hlasem nové generace teenagerů 

Špaček, L. Dědečku ještě vyprávěj – kniha vypráví o světě etikety 
pohledem malého děvčátka a jejího trpělivého a laskavého 
dědečka 

Štumpfová, M. Jak zvířata spí – atlas spících zvířat pro nejmenší čtenáře 
Tatulli, M. Tomáš Děsný – vtipný příběh s mnoha bláznivými kresbami 

zaujme každého kluka  
Walliams, D. Babička Drsňačka, Příšerná teta – roztomile ztřeštěné, 

potrhle humorné a přitom dojemné příběhy, že budete plakat 
smíchy 

Wilson, J. Sladké časy – román pro dívky od oblíbené autorky 
 
Komiksy:   4 strašidelné příběhy Čtyřlístku, Dobrodružství mořských  

vlků, Simpsonovi: zuby mektající děsiál, Velká kniha Barta  
Simpsona, Želvy Ninja Eastmana a Lairda 1, Mimoni. 
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Vážení čtenáři, 

od 1. října 2015 je výpůjční doba zkrácena na 31 dnů, v případě potřeby lze výpůjčky 
prodloužit. I v letošním roce se naše knihovna zapojila do projektu Česká knihovna, 
který podporuje knihovny nákupem literatury od českých autorů. Knihovní fond se 
obohatil o několik desítek svazků pro děti i dospělé. Z projektu VISK 3, který je 
podporován Ministerstvem kultury ČR, jsme získali dotaci na dva počítače a datový 
projektor. Na čteníčku v září jsme si četli básně o podzimu a příběh o skřítkovi 
Kaštánkovi. Tvořili jsme podzimní skřítky z okrasných dýní a sušených přírodnin. 
Podzimní dekorace byly kouzelné. V říjnu jsme si povídali o Halloweenu a četla jsem 
strašidelné duchařské příběhy, tvořili jsme halloweenské klobouky, pavouky 
s chlupatými končetinami a netopýry. Hodně legrace jsme si užili při výrobě mumií. 
Čteníčko se rodičům i dětem líbilo. Předvánoční čteníčko bylo plné vánočních koled      
a pohádek. Tvořili jsme třpytivé vánoční stromečky. Děti jsem odměnila sladkostmi        
a omalovánkami. 

     Čteníčka připravuji velmi ráda, protože vidím zájem návštěvníků knihovny a radost 
z příjemně stráveného odpoledne. Rodiče s dětmi si přitom pravidelně každý měsíc 
vypůjčí knihy. V  pátek 23. 10. 2015 se potřetí čtenáři naší knihovny setkali s rodinou 
Márových, kteří si pro nás tentokrát připravili přednášku na téma Západ USA                        
a Havajské ostrovy. Přednáška byla úžasná. V pátek 6. 11. 2015 podruhé navštívil 
knihovnu záhadolog, scénarista a spisovatel Arnošt Vašíček. Autor ve své přednášce 
„Neuvěřitelné skutečnosti“ představil nové nejtajnější objevy ze světa i od nás. 
 
 
Veselé prožití vánočních svátků 
a pod stromečkem hodně dárků, 
do nového roku 
přeji štěstí trochu, 
zdraví a úspěchů opravdu moc, 
s knihou usínejte každou noc. 
 
 
 
 

Mgr. Věra Vykoupilová, knihovnice 
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KULTURA V OBCI 
 

 
STRAŠIDELNÝ LAMPIONOVÝ PRŮVOD 

     Devátý ročník lampionového průvodu spojeného se strašidelnou stezkou odvahy se 
uskutečnil 27. 10. 2015. Tento ročník provázelo mnoho změn, které přispěly akci na 
kvalitě. První velkou změnou byly spolky, které se zapojily do přípravy a vlastní 
realizace akce. Akci uspořádaly – Město Kostelec na Hané, hasiči, z TJ Sokol Kostelec 
na Hané členky věrné gardy, letos se poprvé v rámci historie akce zapojili házenkáři                    
a florbalisti z TJ Sokol Kostelec na Hané – HK a TJ Sokol Centrum Haná, Klub Kuší 
Savana, Junák Kostelec na Hané a dobrovolníci z řad kosteleckých občanů. 

     Další velká změna čekala všechny účastníky a to změna místa začátku a konce 
strašidelné stezky. V minulých ročnících začínala stezka u sokolovny a cestou necestou 
končila v areálu fotbalového klubu. Z důvodu, že město již nemá sokolovnu v nájmu, 
jsme byli nuceni změnit začátek stezky. Možná se ptáte, proč strašidelná stezka 
nekončila ve fotbalovém areálu? Původně jsme počítali s tím, že stezka bude ukončena 
ve fotbalovém areálu. Od vedení fotbalového klubu jsme se dozvěděli, že nejsou 
schopni zajistit uspořádání akce v jejich areálu. Po této informaci jsme se rozhodli, že 
začátek i konec stezky se uskuteční ve sportovním areálu u nové školy. 

     Po sedmnácté hodině se začalo stmívat a ve sportovním areálu se začaly scházet děti 
se svými rodiči i prarodiči. V ruce měly rozsvícené lampiony, blikající světýlka                                
a nedočkavě vyhlížely strašidelné a pohádkové bytosti. Přesně o půl šesté vystoupil na 
terasu u nové školy upír a postupně představil všechny strašidelné bytosti, které 
doprovázely děti ke strašidelné stezce odvahy. Stezka vedla od sportovního areálu na 
ulici Smržickou, dále na ulici Trávníky až ke stezce odvahy, která končila u staré 
čistírny odpadních vod. Celá trasa strašidelné stezky byla osvícena svíčkami                                         
a vyřezávanými dýněmi. Letošní ročník strašidelné stezky doprovázely nové strašidelné 
bytosti.  I když se některé děti hodně bály, všechny úspěšně došly do cíle. Zde je čekala 
sladká odměna a čaj na zahřátí. Ve sportovním areálu měli hasiči nachystaný oheň            
k opékání špekáčků a vlastních dobrot. Pro všechny účastníky připravili házenkáři 
bohaté občerstvení. K pohodové atmosféře přispěl hudebním doprovodem pan Petr 
Petřík. 
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     Závěrem bych chtěl velice poděkovat všem pořádajícím a dobrovolníkům, kteří se 
na akci podíleli. V letošním roce se akce zúčastnilo na 350 dětí, když vezmeme                    
i doprovázející rodiče, či prarodiče, tak na akci přišlo na 700 občanů. O tom, že jsme 
dobře zvolili novou trasu, nová strašidla a místo startu a cíle svědčí kladné ohlasy od 
účastníků. 

Mgr. František Horák, místostarosta města 
 
DĚTSKÝ BAZÁREK 

     Hned napoprvé se ujal nápad, umožnit maminkám prodat věci po jejich dětech, které 
na pohled vypadají jako nové, ale z nichž už vyrostly. Prodat či nakoupit dětské 
oblečení, hračky nebo kočárky měly možnost maminky v sobotu 14. 11. 2015 v jídelně 
základní školy v Kostelci na Hané, kde se konal bazárek dětského oblečení. Uspořádalo 
ho Město Kostelec na Hané a Mateřské centrum Kostelec na Hané. Byl to zkušební 
pokus, zda se taková akce v Kostelci na Hané ujme. Prodávajících bylo přes 28                                  
a kupujících bylo také dost. Akci si pochvalovaly především maminky. 

     „Byl to výborný nápad. Už jsem něco prodala a také něco od dalších maminek 
nakoupila tak, že to je výhodné pro obě strany a jsem spokojená." pochvalovala si jedna 
z maminek. Pořadatelé bazárek opět uspořádají na jaře příštího roku. Přesný termín bude 
uveřejněn na internetových stránkách města Kostelce na Hané či uveřejněn obvyklým 
způsobem na úředních deskách nebo vyhlášen městským rozhlasem. 

Lenka Kudláčková, DiS., matrikářka 

 
MIKULÁŠ 2015 – 4. 12. 2015 

     Mikuláš s andělem a čerty v páteční podvečer navštívili Kostelec na Hané, aby tak 
jako každý rok rozdali místním dětem mikulášskou nadílku. Akci uspořádalo město 
Kostelec na Hané  ve spolupráci s místními spolky a dobrovolníky.  Vše začalo 
tradičním vánočním jarmarkem zdejší základní školy. V 16:30 hodin starosta města 
slavnostně rozsvítil vánoční strom, pod kterým následně vystoupily děti z mateřské 
školy, školní družiny a kroužku zumby. Následně se mezi ohnivými gejzíry z kopce 
Rynku vyrojila desítka čertů a pak už přišel tolik očekávaný Mikuláš. Nebeská družina 
pak vyslechla na dvě stovky básniček a písniček, za které obdarovala všechny děti 
balíčkem sladkostí. Souběžně s nadílkou za hudebního doprovodu pana Petra Petříka 
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prodávali naši hasiči dobroty z grilu a teplé nápoje pro zahřátí. Večer byl zakončen 
velmi zdařilým ohňostrojem. Celou akci finančně zajistilo město Kostelec na Hané. 

 

 
Mgr. František Horák, místostarosta města 

 
 

HANÁCKÝ FOLKLÓRNÍ SOUBOR KOSÍŘ 

     Soubor se v letošním roce, opět především díky dotaci z Olomouckého kraje                             
a příspěvku od města Kostelce na Hané zúčastnil mnoha akcí, na kterých s úspěchem 
prezentuje hanácký folklór prostřednictvím lidových písní a tanců z Hané. Plesovou 
sezónu jsme zahájili hanáckým bálem u nás v Kostelci na Hané již tradičně slavnostní 
polonézou. 7. únor byl pro soubor prubířským kamenem, jak logisticky zvládnout dvě 
vystoupení za jeden večer, s přemístěním souboru, převlečením hanáků a hlavně 
hanaček. Přijali jsme pozvání Agrární komory na zahájení a taneční vystoupení při 
příležitosti zemědělsko - potravinářského plesu v Prostějově a za necelé dvě hodiny 
s námi již počítali naši kamarádi hanáci z Kojetína na jejich hanáckém bále. Čekali až 
dorazíme, abychom mohli společně zatančit pásmo tanců Moravská beseda. Kouzlo 
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tohoto pásma (stejně jako například i pásma Hanácká beseda) je v tom, že jej tancuje 
každý soubor s drobnými místními odlišnostmi, ale v základu stejně, takže jsme mohli 
spolu s hanáky z Ořechova, Hrušky a Kojetína vytvořit společnou choreografii i bez 
předchozí zkoušky. Sklidili jsme za něj zasloužený aplaus. Velikonoční pomlázce ani 
letos neutekla většina ze současných ani bývalých hanaček souboru. Už sice ne na 
tradičním žebřiňáku, ale autem stihli hanáci objet a vymrskat hanačky v Kostelci na 
Hané, Bílovicích, Lutotíně, Smržicích, Prostějově, Stařechovicích, Služíně, Lutíně, 
Luběnicích a Olomouci. Do prvomájového rána jsme se již tradičně prozpívali 
s cimbálovkou Dubina na „Posezeni ô cimbála“ Pod žudrem v Bílovicích. V sobotu      
20. června jsme podpořili svým vystoupením 24. setkání Kostelců u nás v Kostelci na 
Hané. Týden poté jsme se v Lešanech zúčastnili průvodu a oslav u příležitosti 800 let 
od první písemné zmínky o obci, spojených se sjezdem rodáků v Lešanech.  

     Nemohli jsme odřeknout ani nabídku pivovaru Kosíř ze Lhoty pod Kosířem, aby 
právě hanácký folklórní soubor Kosíř z Kostelce na Hané svým vystoupením podtrhl     
a zpříjemnil křest nového místního piva Kosák. Již podruhé jsme na pozvání zavítali do 
obce Horní Smržov, kde obec společně s Mikroregionem Letovicko pořádala v červenci 
řemeslný jarmark s ukázkami tradičních řemesel. Vystupovali jsme v bohatém 
doprovodném programu a vyzkoušeli si i pečení chleba v přírodní peci nebo stloukání 
másla. V sobotu 15. srpna jsme vystupovali na slavnosti Dožatá v Pivíně a hned v neděli 
ráno 16. srpna jsme společně s dalšími folklórními soubory zpívali v průvodu na 
hanáckých hodech v Kojetíně, kde jsme na novém náměstí přihlíželi, jak kojetínská 
chasa na pódiu vyplácí ranami na gatě pozvaného hosta europoslance Jiřího Pospíšila. 
Tímto originálním způsobem byla také zahájena přehlídka folklórních souborů na 
náměstí v Kojetíně. S europoslancem Jiřím Pospíšilem jsme se vzápětí setkali u sklenky 
vína, kde jsme probrali jak vážná, tak i odlehčená témata. V září jsme přijali rovněž 
pozvání starostky z Čelechovic na Hané vystupovat na oslavě 700. výročí od první 
písemné zmínky o obci. Oslavu si nenechal ujít ani např. ministr zemědělství                  
Ing. Marian Jurečka či senátorka Božena Sekaninová. Soubor Kosíř v letošní sezóně 
vystupoval na společenských akcích a akcích spojených s podporou místních 
regionálních firem a společností. Na soustředění souboru, které proběhlo koncem září, 
jsme začali připravovat nová taneční pásma pro vystoupení v příštím roce. 
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      Členové hanáckého folklórního souboru Kosíř děkují všem svým příznivcům za 
jejich podporu a přejí všem občanům Kostelce na Hané klidné a příjemné vánoční 
svátky a hodně zdraví, štěstí a spokojenosti v příštím roce, ve kterém se těšíme na 
setkání s Vámi na některém z našich vystoupení. 

Prezentaci naší činnosti můžete nalézt na webových stránkách www.kosir-webnode.cz 

       Ing. Vladimír Procházka, vedoucí souboru  

 
 

KLUB DŮCHODCŮ 
 

     Od listopadu začal 
pod patronací města 
Kostelec na Hané 
po několikaleté odmlce 
opět fungovat klub 
důchodců. Scházíme se 
ve čtvrtky  v Domově pro 
seniory v Kostelci na 
Hané, kde pro vás 
připravují MUDr. 
Bohunka Buzziová a 
Milena Jelínková zajímavé programy. Začínáme v 15:00 hodin v klubovně. Máme 
již vypracovaný plán práce na příští rok, kde pro vás chystáme zajímavé besedy, 
promítání, zdobení perníčků, zájezd, vycházky do okolí Kostelce, návštěvu divadla            
a mnoho dalších.    

     V roce 2016 se budeme scházet 1 x za tři týdny a první setkání je naplánováno na 
čtvrtek 14. 1. 2016. Jste všichni srdečně zváni, těšíme se na vás. 

MUDr. Bohunka Buzziová a Milena Jelínková 
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MATEŘSKÁ ŠKOLA 
 

 

PODZIMNÍ ČINNOSTI V MŠ 

      Ve školním roce 2015/2016 se mateřská škola opět naplnila do posledního místečka, 
byly otevřeny všechny čtyři třídy po 26 dětech.  Naše školka je pořád hezčí a hezčí. Už 
si pomalu zvykáme na to, že vždy po prázdninách nás čeká nějaké to překvapení.  Zase 
máme něco nového. Tyto prázdniny se ve školce zrekonstruovaly ve dvou třídách 
výdejny jídla, šatny pro zaměstnance a úklidové komory. Velké poděkování patří 
našemu zřizovateli městu Kostelci na Hané, který rekonstrukci ve spolupráci se školou 
finančně zajistil. V současné době máme od zřizovatele přislíbené dofinancování 
vybavení zahrady novými moderními herními prvky, kde by se mohly děti všestranně 
vyžít. Je podán projekt ve spolupráci s odbornou firmou na Ministerstvo pro místní 
rozvoj.  

       Děti se v podzimním období opravdu nenudily. Čekalo je tradiční tvoření z lesních 
plodů, zdobení dýní a nechyběly ani písničky a básničky. Děti se mohly výtvarně vyžít 
na téma „Barevný podzim“. Zkrátka vše, co je o podzimu zajímalo, se mohly dozvědět 
právě prostřednictvím těchto činnostních aktivit. 

      Podzimní čas dětem zpříjemnily nejen divadelní představení, od různých 
divadelních společností, ale také pohádka, kterou dětem s chutí zahrály samy paní 
učitelky. Použily nápadité převleky, kulisy, hudební doprovod a mohlo se začít. 
Pohádka se jmenovala „O ježkovi, kterému se ztratily bodlinky“. Pohádka se dětem 
líbila, sledovaly ji se zájmem a společně si o ní ještě dlouho vyprávěly. 

     Další, pro děti lákavá činnost, byla výroba papírových draků. Veselé, zamračené 
nebo legrační dračí obličeje se objevily ve všech třídách. Některé děti si donesly do MŠ 
z domova velké draky, abychom je mohli společně vypustit na oblohu a pozorovat jejich 
let. Počasí nás však zradilo, nefoukal vítr. Přesto jsme si se všemi draky užili na školní 
zahradě spoustu zábavy. Teď už nás čeká nejkrásnější období roku - vánoční. Nejprve 
Mikulášská nadílka, kterou dětem připravujeme tradičně ve spolupráci se ZŠ.  Žáci 
devátých tříd nás navštíví převlečeni za andílky, čerty a Mikuláše. Pilně se také 
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připravujeme na vánoční besídky pro rodiče. Kroužek „Korálky“ vystoupí jako každým 
rokem v Domově pro seniory a nezapomeneme ani na vánoční přání v místním rozhlase. 

     Děkujeme všem rodičům za přízeň, kterou naší mateřské škole projevují, ještě 

jednou našemu zřizovateli za dobrou spolupráci a přejeme všem šťastné a veselé 

Vánoce a hodně zdraví v novém roce. 

 Bc. Ivana Kalábová, ved. uč. MŠ 
 

 

MATEŘSKÉ CENTRUM V KOSTELCI NA HANÉ 
 

     Mateřské centrum má za sebou rok fungování. Chtěla bych moc poděkovat městu, 
škole, maminkám a všem, kteří nás podporují. V centru se prostřídala řada maminek                                 
a spousta z nich již chodí pravidelně. Milé maminky, vůbec se nemusíte bát, přijít mezi 
nás! Setkáváme se každou STŘEDU (což je změna oproti loňskému roku) od 9:30 do 
11:00 hodin v budově nové školy. Od začátku školního roku jsme shlédli pohádku O 
perníkové chaloupce, hrajeme si, zpíváme, vyrábíme, tančíme… Přijďte mezi nás - 
uvidíte, vyzkoušíte… Na všechny se těšíme :-)  

                                                           Veronika Zapletalová 
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ŘÍMSKOKATOLICKÁ FARNOST KOSTELEC NA HANÉ 
 

 

VZPOMÍNKA NA SVATOJAKUBSKÉ POUŤOVÉ HODY 

     Ke kosteleckým hodů slaveným na poslední srpnovou neděli, které je spojeno 
s poděkováním za úrodu, jsou novodobě slaveny i pouťové hody jakubské, na svátek 
světce, kterému je zasvěcen místní kostel. Obnovená tradice je tak od roku 1995 znovu 
příležitostí k setkání a oslavě právě na konci července. Letošní slavnosti začaly ranní 
mši svatou, po které požehnal P. Marek Jarosz jakubskou mušli, výtvor umělecké dílny 
Stawaritschů, umístěnou nad vstupem do farního dvora. Po odpoledním požehnání 
zahájil vlastní program oslav P. Stanislav Matyáš uvítací řečí s poselstvím 
svatojakubské pouti v jejím smyslu, kterým má být přátelská atmosféra a vzájemné 
vycházení vstříc druhým i po ukončení oslav. Modré nebe a sluníčko uvítalo jako první 
vystupující děti spolu s nově složenou scholou jejich maminek. Pásmo písniček                              
a tanečků s duchovní tématikou vystřídaly rychlé taneční sestavy v podání mladých 
tanečnic ze skupiny R. A. Dance. Stejně nadšeně, byť s rozvážnějším, ale neméně 
energickým zápalem, se pak představily sokolky z TJ Sokol Kostelec na Hané. Této 
„Staré gardě“ publikum mohutně tleskalo do pochodu i do rytmu jednotlivých sestav. 
Prostor k vystoupení dostala i kapela Melodika s živou hudbou krásných melodií. 
Předvedené veřejné okouvání koní bylo unikátem, který se povedl zorganizovat                             
a přiblížit tak jedno z nejstarších řemesel široké veřejnosti. Poděkování patří 
podkovářům Spurným ze Smržic, kteří přijali pozvání a odborně okomentovali všechny 
podkovářské práce.  Hanácké hody by nebyly opravdové, pokud by při nich nezazněla 
typická píseň „Či só hode“ a nezůstalo jen při ní. Výjimečně sestavená skupinka 
muzikantů svými smyčci pohladila 
housle s basou a připravila odpolední 
okénko hanáckých písniček, čímž 
potěšila všechna přítomná srdce. 
Kolorit jakubské pouti skvěle doplnili 
pestré stánky řemeslníků a jejich 
výrobků, které dokazovaly, že zruční     
a pracovití lidé mezi námi určitě jsou    
a mohou inspirovat další - svoje 
následovníky.  
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Poprvé instalované hanácké 
muzeum dodávalo připravené 
vinařské soutěži punc idylky 
dávných dob, kdy bylo možné 
nedaleko Kostelce spatřit 
vinohrady. Milé posezení na 
vyřezávaných dobových židlích      
u hanáckých koláčů a dobrého 
vínečka pod tikajícími selskými 
hodinami a poličkami starých 
překrásně malovaných talířků bylo 
tím nejlepším místem pro příjemné sousedské setkání a zavzpomínání na všechno dobré 
kolem nás. Informační nástěnky připomněly paní Ludmilu Losíkovou „Hanačku“ tělem 
i duší, stejně jako historické a současné údaje o kostelních zvonech a projektu Adopce 
píšťal kosteleckých varhan.  Pro děti byly připraveny dovednostní soutěže se 
sladkou odměnou a jízda na koních ve farní zahradě. Děti si mohly vyzkoušet tvoření 
drobných keramických výrobků v dílničce i obří bubliny ve stínu mohutných ořešáků.  

Na všech účinkujících byla patrná chuť potěšit svým vystoupením druhé, a to se jim 
povedlo i za vydatné podpory hezkého počasí. Krásným odpolednem provázel František 
Smutný, kterému patří velký dík za přípravu programu a profesionální moderování.  

    Za pastorační radu připravil Ing. Jiří Vrba 

  
TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2016 

 

     Je to skoro neuvěřitelné, ale rok uběhl tak rychle a už je tu čas oznámení TKS pro 

rok 2016. Každým rokem v posledním čísle Kosteleckých novinek vyhlašujeme tuto 

akci a v prvním čísle následujícího roku oznamujeme její výsledek. Letos se bude 

tříkrálová sbírka konat v sobotu 9. 1. 2016. Poprvé za celou historii sbírky v naší 

farnosti bude v Bílovicích a Lutotíně probíhat samostatně, pod záštitou Obecního úřadu. 

Stejně jako v letech minulých budou pokladničky zapečetěny na radnicích a po skončení 

sbírky na stejném místě otevřeny za přítomnosti pracovníků Charity a zástupce obce či 
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města. Kostelec na Hané budou obcházet skupinky králů od 

9:00 hodin. Jako vždy ponesou radostnou zvěst o narození 

Ježíše Krista. Budou vám zpívat a na dveře psát C + M + B, 

což znamená Christus mansionem benedicat, tedy Bůh žehnej 

tomuto domu. Děti, které koledují se vždy těší, že vám 

přinesou radost a požehnání. Vědí, že poselstvím jejich mise je 

pomoc potřebným doma i ve světě. A tak vás prosíme, 

přivítejte koledníky, vyslechněte je a obdarujte. 

„ My tři králové jdeme k vám, štěstí, zdraví vinšujem vám…“ 
  Přátelé charity 

 

 
POVĚSTI Z KOSTELCE NA HANÉ A OKOLÍ 

 

     Konečným čtvrtým pokračováním pověstí a historek od Jana Drápala, kronikáře          
z Kostelce na Hané, je již poslední jeho zapsaná pasáž, která dokresluje vzpomínky na 
dávné doby.  

 

Z dob minulých 
Proč dostal kníže Lichtenstein u nás tak blízko pole a proč sedláci tak daleko. O tom    
Š. Menšík vypráví tuto pověst: 

Když za Josefa II. sdělával se nový (josefínský) katastr, přišli do obce páni na 
vyměřování a určovali, kde kdo má pole dostati. Řešení této otázky bylo dosti 
choulostivé, poněvadž týkalo se nejen sedláků, nýbrž i majitele zdejšího dvora knížete 
Lichtensteina, který byl přítomen. Ho uraziti nechtěli a zřejmou křivdu učiniti sedlákům 
bylo jim povážlivé, poněvadž císař nařídil přísnou spravedlivost a dal každému 
poškozenému právo přímo k němu si stěžovati. Jak z této choulostivé situace 
vyváznouti? Jeden z úředníků přišel na zvláštní nápad. Měl jim pomoci nikoliv rozum       
a spravedlnost, nýbrž čepice a náhoda. Kázali sedlákům, aby házeli čepice. Tito 
v domnění, že čím dále dohodí, tím více dostanou, házeli daleko. Lichtenstein, který byl 
do všeho svěcen, spustil svoji čepici před sebe na zem. Dostal proto pole blízko a sedláci 



21

21 
 

daleko. Je to satira na byrokratickou spravedlnost, která páchala bezpráví na 
poddaných i za osvíceného Josefa II. 

Jedním z dochovaných artefaktů knížecího rodu Lichtenštejnů v Kostelci na Hané je 
jejich erb nad západní bránou do původního panského dvora (sýpky). Erb v této staré 
podobě je totožný se současným znakem Lichtenštejnského knížectví, ležícím mezi 
Rakouskem a Švýcarskem.  

     V barevném provedení je znak rozdělen do čtyř hlavních polí znázorňující lokality, 
které byly v držení rodu. První, v levém horní rohu, představuje slezskou orlici. 
V druhém je umístěna zelená routová koruna pokosem – znak rodu Kuenringů. Třetí, 
červenobílé pole, je znak Opavska. Ve čtvrtém poli je orel s dívčí hlavou „harpyje“, 
který je erbem Východního Fríska a hraběcí rodiny Rietbergů. Dole ve špici je pak na 
modrém podkladu zlatý lovčí roh – znak Krnovska. Středový, neboli srdcový znak je 
původní zlatočerveně dělený štít knížecí rodiny Lichtenštejnů. Vše ozdobuje horní 
knížecí koruna.   

  
         Znak Lichtenštejnského knížectví                    Erb na sýpce v Kostelci na Hané 

     Dosud sepsané pověsti jistě nejsou všechny, které se v okolí vyprávěly. Pokud si 
snad vzpomenete, že jste od svých stařečků slyšeli vyprávět další příběhy nebo pověsti, 
zkuste je napsat na papír a zachovat je tak pro budoucí generace, nebo se můžete obrátit 
na mne a já je rád zaznamenám a doplním k těm již zapsaným.    

Ing. Jiří Vrba 
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 DOMOV PRO SENIORY 
      

     Dobrý den, dovolte mi v posledním letošním čísle Kosteleckých novinek seznámit 

vás s aktivitami, které zaměstnanci v Domově pro seniory Kostelec na Hané v roce 2015 

pro své klienty připravili a které do konce roku připravujeme. 

     Tak jako každý rok proběhlo v domově několik akcí, jejichž cílem je vytvořit 

příjemnou atmosféru a zpříjemnit tak pobyt obyvatelům domova.  Během každého 

měsíce proběhne řada aktivizačních programů pod vedením společnic a aktivizační 

pracovnice. Jsou to například cvičení v tělocvičně, (skupinové, individuální a odborná 

rehabilitace), aktivizace jemné motoriky, předčítání z bible, mše svatá, promítání filmů, 

posezení u kávy a bylinek, trénink paměti a posezení s živou hudbou. Tyto pravidelné 

měsíční programy doplňují hlavní kulturní akce, ke kterým z roku 2015 můžeme zařadit 

v měsíci lednu oslavu 100 let naší klientky paní Boženy Kristkové, v březnu akci 

s názvem Vítání jara, které bylo spojeno se zabíjačkou a sportovním dopolednem, 

v měsíci květnu nás navštívil pan Jiří Krampol, dále družina čarodějnic, která si 

připravila zábavné odpoledne a děti z MŠ Kostelec na Hané. V měsíci červnu jsme 

opékali sele, v červenci tančili v rytmu Karibik párty, která je jednou z největších akcí 

domova. O oblíbenosti této akce svědčí především každoročně zaplněná zahrada 

domova, kde se rok od roku schází větší počet návštěvníků. V září bylo připraveno 

vystoupení umělecké agentury Viola Olomouc a ochutnávka burčáku. Říjen se nesl 

v duchu dalších ochutnávek a to při akci Vinobraní, kde jsme ochutnávali několik druhů 

vína a oslavy Mezinárodního dne kávy, kde bylo připravováno 8 druhů kávy. Chtěla 

bych připomenout, že tak jako minulý rok je tato akce pořádána i pro širokou veřejnost 

a budeme jen rádi, pokud se příští rok připojíte. Akce se koná vždy v měsíci říjnu.          

Do konce roku 2015 nás ještě čeká oblíbené vystoupení dětí MŠ, Mikuláš a posezení      

u punče. Nově v roce 2015 byla obnovena tradice Klubu seniorů (jak pro obyvatele 

domova, tak pro obyvatele Kostelce na Hané), který se schází pravidelně v klubovně 

domova. V domově probíhá pravidelně Výbor obyvatel (pro klienty domova),                  
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do kterého si samotní klienti zvolili své zástupce. Tito zástupci pravidelně s ředitelem 

organizace, vrchní sestrou a sociální pracovnicí konzultují své poznatky, případně 

připomínky k chodu domova. 

     Na závěr bych chtěla poděkovat všem zaměstnancům, kteří se na přípravě akcí 

účastnili, vedení domova za zajištění prostředků pro realizaci těchto akcí, městu 

Kostelec na Hané za přízeň a podporu a v neposlední řadě všem obyvatelům Domova 

pro seniory Kostelec na Hané a veřejnosti za účast. 

Mgr. Lucie Sedláková, sociální pracovnice   

     Letos v srpnu jsme si 
náhodně všimli, že na střeše 
nad domovskou prádelnou je 
něco, co by tam nemělo být. 
Prvně jsme si mysleli, že se 
jedná o optický klam, ale 
následná fyzická prohlídka 
potvrdila, že prohlubeň na 
střeše je skutečná a problém je 
zřejmě ukryt pod krytinou, 
v dřevěné konstrukci. Už 
samotná chůze po střeše 
nasvědčovala, že se jedná           
o celou plochu střechy. V okamžiku odkrytí a provedení sondy bylo zjištěno, že dřevěná 
konstrukce je celá prohnilá a je tedy nutné provést kompletní rekonstrukci celé střechy. 
Vzhledem k tomu, že provoz prádelny nelze omezit, museli jsme harmonogram prací 
naplánovat tak, aby prádelna byla odkryta co nejkratší dobu a pokud možno využít dny 
dle předpovědi bez deště. Vše se podařilo skloubit a střecha byla za dva dny ve stavu, 
kdy by případný déšť už nevadil. Nějakou dobu se sice čekalo na dodání krytiny, 
nicméně firma pana Řezníčka svoji práci odvedla kvalitně a na profesionální úrovni.  
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     Neustále se snažíme o co největší pohodlí a příjemné bydlení našich obyvatel. V roce 

2015 bylo zakoupeno několik novinek. Je to například nápojový automat, připravující 

různé druhy ovocných nápojů a zahradní plynový gril. Dokupujeme dle potřeby 

kompenzační pomůcky, rehabilitační vozíky, chodítka, sprchová křesla, zvedáky. 

     Jak uvádím každým rokem, budovu udržujeme v co nejlepším technickém stavu. 

Vzhledem ke stavu hlavních rozvodů vody bylo nutné provést kompletní výměnu 

kovových, rzí zanesených rozvodů za rozvody plastové, s novými plně funkčními 

uzávěry. Ty v případě nutnosti umožní odstavení přívodu vody pouze v té části domova, 

kde je oprava nutná. Na základě posouzení odborníka na specifikaci a tvorbu požárních 

úseků, jsme museli vyměnit pět kusů dveří obyčejných za dveře se stanovenou požární 

odolností. Díky dotačnímu programu a spoluinvestici města jsme na střechu domova 

instalovali 25 kusů solárních panelů.  

     Rovněž se věnujeme interiéru a estetice domova. Čeká nás malování, které je nutné                     

a nařízené vyhláškou, budeme ještě letos ošetřovat podlahy speciální impregnací, která 

výrazně prodlužuje životnost lina.  

Mgr. David Ševčík, ředitel 

 
TJ SOKOL CENTRUM HANÁ 
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     V roce 2013 vznikl nový házenkářský klub TJ Sokol Centrum Haná. Klub vznikl 
sloučením házenkářské mládeže Prostějova a Kostelce na Hané. K samotnému založení 
tohoto klubu došlo po rok a půl trvajících jednání mezi dvěma tradičními 
házenkářskými baštami - Prostějovem a Kostelcem na Hané. Hlavní myšlenkou a cílem 
projektu společné výchovy házenkářské mládeže, bylo vytvořit kvalitní klub, který by 
zajistil dobré tréninkové podmínky, dostatek hráčů a tím i kvalitní, konkurenceschopný 
tým. Tento cíl se již naplnil v prvním roce fungování, kdy byla do soutěží přihlášena 
první družstva mladších a starších žáků. Mladší žáci v sezóně 2013/2014 nejen, že 
vyhrávali jeden turnaj za druhým, kde se konfrontovali s nejlepšími týmy v ČR, ale 
hlavně bez ztráty bodu získali titul přeborníka Olomouckého kraje. Vrcholem tohoto 
družstva byla účast na tradičním mezinárodním turnaji ve slovinské Izole a Koperu. 
Naši mladí hráči postupně porazili družstva ze Slovinska, Polska, Belgie, Francie                     
a Slovenska. Až ve finále okusili první porážku za celou sezónu a to proti fyzicky 
vyspělejšímu družstvu Obudai KSI z Maďarska. Prohráli 8 : 9 gólem v poslední vteřině 
zápasu!!! I přes tuto finálovou porážku se jedná o obrovský úspěch, kterého v historii 
dosáhlo jen pár českých házenkářských družstev. Starší žáci v sezóně 2013/2014 
nedosahovali takových výsledků jako mladší žáci, ale zvýšeným tréninkovým úsilím 
začali dosahovat velmi dobrých výsledků v jarní části soutěže. V sezoně 2014/2015 
jsme pokračovali ve výborných výsledcích, když jsme v přípravě dokázali uspět na 
mezinárodních turnajích jak v mladších, tak i ve starších žácích. Mladší žáci se v úvodu 
soutěže sehrávali, a tak jim unikl postup do skupiny A pro jarní odvety. Ty jsme zahájili 
ve skupině B, kterou jsme vyhráli. Starší žáci dokázali v podzimní části vyhrát všechna 
svá utkání v lize Olomouckého kraje a zajistili si tak postup do hlavní soutěže Žákovské 
ligy, což je mistrovství ČR starších žáků. Před koncem roku jsme dostali pořadatelství 
Přeborů ČOS a po velkém boji jsme se staly Přeborníky ČOS pro rok 2014. V zimní 
přestávce se hrála Žákovská liga a kluci odehráli 24 kvalitních utkání s kluby jako 
Karviná, Plzeň, Dukla Praha, Zubří, Kopřivnice, Zlín apod. Konečné 6. místo v ČR bylo 
pro nás velký úspěch. V jarní části jsme zúročili účast v ŽL a stali se přeborníky 
Olomouckého kraje ve starších žácích. Odměnou za náročnou sezonu tohoto družstva 
byla účast opět na tradičním mezinárodním turnaji ve slovinském Koperu, kde jsme v 
utkání s vyspělejším družstvem výběru Srbska, vybojovali 3. místo. Do sezony 
2015/2016 vstoupil náš oddíl již se dvěma družstvy mladších žáků, družstvem starších 
žáků a družstvem mladšího dorostu, hrající již 2. ligu. Po podzimní části soutěže jsou 
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naši starší žáci v Lize Olomouckého kraje první a bez ztráty bodu si zajistili přímý 
postup do ŽL, bojů o Mistra ČR, kde máme jasný cíl, medaili. Mladší dorostenci jsou 
ve 2. lize na průběžném 3. místě, když dosud prohráli jen dvakrát. Mladší žáci byli 
rozděleni do dvou družstev a přihlášeni do první skupiny Ligy Olomouckého kraje. 
Umístěním v podzimní části soutěže, jsme se dostali do Barážového turnaje, kde jsme 
se umístili na prvním a pátém místě. Do jarní části soutěže plánujeme přihlásit již třetí 
družstvo mladších žáků, protože se nám stále hlásí nové děti. Mladším i starším žákům 
již skončila soutěž, přesto pokračujeme v přípravě. Odehráli jsme již první turnaj 
mezinárodní zimní ligy, který mladší i starší žáci vyhráli a naše druhé družstvo mladších 
žáků se umístilo na 4. místě. Mladší žáci se do konce roku ještě zúčastní tradičního 
třídenního mezinárodního turnaje Dobiáš Cup v Rožnově pod Radhoštěm a Zubří. Do 
konce roku odehrají ještě turnaj ve Velké Bystřici. Starší žáci se již připravují na první 
kolo Žákovské ligy a někteří nastupují za mladší dorost ve 2. lize. 

Chtěli bychom poděkovat všem rodičům za finanční a také hlasitou podporu svým 
dětem, všem trenérům, asistentům, vedoucím družstev, partnerům a pořadatelům, kteří 
věnují svůj volný čas k zajištění chodu klubu. 

Bez podpory České obce sokolské, Českého svazu házené, Olomouckého kraje a hlavně 
Statutárního města Prostějov a města Kostelce na Hané bychom však nemohli dětem 
dopřát kvalitní podmínky pro jejich rozvoj. DĚKUJEME. 

         Petr Kudláček, starosta TJ   
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TJ SOKOL KOSTELEC NA HANÉ – HK 
 

HÁZENKÁŘI NA OLYMPIÁDĚ VE FRANCII 

     Coubertinovské heslo by mohlo být příměrem k účasti  házenkářů - veteránů HKKH 

Haná na olympijských hrách Masters - sportovců starších 35 let v jihofrancouzském 

Nice. Není tomu tak, i když cíle i očekávání byly vyšší než konečné deváté místo 

v olympijském házenkářském turnaji. Bohužel dvě těsné prohry rozhodly o našem 

nepostupu do bojů o medaile. Ovšem hrát vyrovnanou partii s týmy z házenkářských 

zemí (Dánsko, Španělsko), které pravidelně hrávají veteránské ligy ve svých zemích,    

je alespoň malou náplastí za vyřazení z bojů o medaile.  Atmosféra zahajovacího 

ceremoniálu olympijských her, kterých se účastnilo 5500 sportovců z Evropy i ze světa, 

je nepopsatelná. Rytmus karnevalových bubnů, tance brazilských tanečnic 

rozpohybovaly olympijský průvod směřující od azurového pobřeží k centrálnímu 

náměstí v Nice, kde proběhl zahajovací ceremoniál. Následující den se rozběhly 

sportovní soutěže a rovněž i házenkářský turnaj. První zápas, možná spjatí nervozitou, 

jsme prohráli s dánským celkem FHK FIF Välby o dvě branky, kdy jsme již nestačili 

dohnat ztrátu ze začátku zápasu. Druhý zápas jsme prohráli s výběrem ruské 

reprezentace nad pětatřicet let, s pozdějším finalistou, výraznějším rozdílem - o 7 

branek. Zvítězit se nepodařilo ani v atraktivním federálním derby, kdy byly soupeřem 

slovenské Malacky. V průběhu zápasu jsme se přetahovali o vedení, přesto opět těsná 

prohra. O postup do čtvrtfinále jsme si to rozdali v přímém souboji se španělským 

Valladolidem. Bohužel i tento zápas jsme smolně prohráli a tak do zápasu o konečné 

umístění jsme šli s velkou touhou po vítězství a nutností vyhrát. Konečně zápas vypadal 

dle našich představ. Výběr Katalánska jsme porazili rozdílem deseti branek. 

     Protože jsme na zápasy museli cestovat přes celé město a trávili ve sportovní hale 

téměř celé dny, moc prostoru na poznávání a procházky po tomto turistickém letovisku 

nebylo. Něco jsme ale viděli a také jsme se krátce koupali i v moři. Počasí moc nepřálo, 

hodně pršelo a poslední den přišly i lokální povodně, při kterých se utopilo skoro dvacet 
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lidí. Nám naštěstí pouze vyplavily pokoj na hotelu, ale dole v kempu šlo Brňanům             

o život a museli přes čtyři hodiny čekat na střeše karavanu na záchranáře. Na závěr bych 

chtěl poděkovat všem zúčastněným za bojovnost a městům Kostelec na Hané                                    

a Prostějov za podporu. 

                                                            Za HKKH Haná Mgr. David Ševčík 
 

 
KLUB KUŠÍ SAVANA 

 
 

     Venkovní sezona v druhé polovině roku 2015 byla pro kostelecké kušisty ve 
znamení dvou velkých závodů. Prvním bylo červencové dvoudenní Mistrovství ČR, 
které jsme pořádali na fotbalovém hřišti v Čechách pod Kosířem.  Počasí bylo jak na 
houpačce – první den zataženo, druhý den horko – a po oba dny foukal silný vítr.               
A výsledky? Zlatou medaili a titul mistra ČR si vystříleli kadet Lukáš Andrés a družstvo 
„A“ ve složení Hana, Jaroslava a Josef Nedělníkovi. Další umístění: 2. místo - Josef 
Nedělník (muži), Jaroslava Nedělníková (ženy), Karolína Hynková (junioři);                     
3. místo – Hana Nedělníková (ženy), Tereza Skládalová (kadeti); 4. místo - Irena 
Hynková (ženy), Dominik Fifka (kadeti). 

     Tento závod prověřil střeleckou formu pro šestici našich střelců, kteří odletěli 
v srpnu k ruskému jezeru Bajkal reprezentovat ČR na Mistrovství světa. Po únavné, 
více jak dvacetihodinové cestě (autobus, letadlo) jsme dorazili do Ulan-Ude, hlavního 
města Burjatské republiky. Sluníčko nás provázelo celým mistrovstvím a teploty kolem 
30 °C se daly snést díky smogu 
z nedalekého lesního požáru, který 
zabíral rozlohu jako celá naše 
Morava.  

     Vlastní závod se odstřílel na 
fotbalovém stadionu na břehu řeky 
Selengy. Česká republika zásluhou 
Lukáše Andrése a Karolíny 
Hynkové spolu s otrokovickým 
Janem Krejčou dosáhli největšího 
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úspěchu – získali 3. místo a tím i bronzové medaile v kategorii družstev juniorů. 
GRATULUJEME!!! Celkem se střelby z polní kuše v pěti kategoriích zúčastnilo            
82 střelců z 10 zemí. Během závodu foukal silný protivítr, který ovlivnil všem střelcům 
konečné výsledky. Kušisté Savany se jednotlivě umístili takto: 

 junioři: 10. místo Lukáš Andrés 
  12. místo Karolína Hynková 

ženy: 12. místo Jaroslava Nedělníková 
  14. místo Hana Nedělníková 

muži: 16. místo Jan Nedělník 
  19. místo Josef Nedělník 

     Toto mistrovství lze, co do zahájení a celkově pořadatelské úrovně, zařadit mezi ty 
nejlepší, kterých jsme se za poslední roky zúčastnili. Pořadateli byl naplánován 
doprovodný program – výlet k jezeru Bajkal. Bohužel krásnou vyhlídku na toto 
nejhlubší jezero světa nám pokazil jediný den bez sluníčka a již zmiňovaný smog 
z lesního požáru. Tento výlet měl být původně dvoudenní. Ale kvůli výše špatným 
klimatickým podmínkám trval jeden den. Druhý den byl provizorně naplánován pro 
všechny účastníky mistrovství štafetový závod. Družstvo tvořili čtyři běžci, kteří na 
okruhu postupně stříleli z pistole, luku, vzduchovky a kuše. Další volný čas do odletu 
jsme využili k prohlídce města, kde bylo možno vidět původní zástavbu – dřevěnice – 
bezprostředně sousedící s moderní  novostavbou. V okolních vesnicích je stále 
nejpoužívanějším stavebním materiálem dřevo. V příštím roce nás čeká Mistrovství 
Evropy ve švýcarském Curychu. Tak nám držte palce. 

     Touto cestou bychom chtěli poděkovat městu Kostelci na Hané, Olomouckému kraji     
a firmám INSTA CZ a MAIER CZ za finanční přispění na tyto akce. 

     Za všechny členy klubu přeji všem občanům města klidné prožití vánočních svátků,           
a do nového roku přeji hodně zdraví a štěstí. 
 

Josef Nedělník, předseda klubu 
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JSDH KOSTELEC NA HANÉ 

Vážení čtenáři, 

     pomalu, ale jistě se blíží konec letošního roku a tak mi dovolte, abych Vás opět 
v krátkosti seznámil s činností kosteleckých hasičů. V posledním článku jsme Vás 
informovali o naší činnosti do 1. července, nyní tedy chronologicky navážeme. Nejprve 
o tom, co je našim hlavním posláním, tedy zásahové činnosti. K datu psaní článku, tedy 
22. 11., jsme zasahovali u 43 výjezdů. Z toho je 22 požárů, 9 dopravních nehod,                 
9 technických pomocí, 1 únik chemikálií a 2 x se jednalo o planý poplach. Z těch zásahů, 
které stojí za zmínku, je například vážná dopravní nehoda osobního automobilu                              
a motorkáře 1. července nedaleko Lutotína. K nehodě došlo jen pár minut po odjezdu 
jízdy historických hasičských vozidel pořádané u příležitosti sjezdu hasičů 
v Pardubicích, která navštívila naše město, a mnozí z Vás se na naleštěnou krásu 
automobilových veteránů přišli podívat osobně. 31. červenec pro nás byl den, kdy nám 
začala série typických letních výjezdů, a to na požáry polí. Ten první byl nedaleko 
Slatinek. Zajímavostí může být, že jen v katastru obce Slatinky jsme u podobných 
událostí během několika dní zasahovali ještě 2 x. Léto bylo doprovázeno i celou řadou 
výjezdů k likvidaci obtížného hmyzu. 14. listopad je pak den, kdy jsme zasahovali hned 
2 x. Nejprve jsme vyjížděli na pomoc nemohoucí osobě v Kostelci a pět minut po 
návratu do zbrojnice nás operační středisko hasičů vyslalo požáru odpadu v Třebčíně. 
Neuplynulo ani 24 hodin a v Kostelci se siréna rozezněla znovu. Tentokrát došlo 
k dopravní nehodě na ulici 8. května, kdy řidič naboural nejprve do sloupu veřejného 
osvětlení a poté do zabezpečovacího zařízení na železničním přejezdu. 

     Naše činnost není ovšem jen o zásahové činnosti. Léto a podzim se u nás nesly 
v duchu hned tří mimořádných událostí, které bych také rád zmínil. První je bezesporu 
postup do finále soutěže Dobrovolní hasiči roku, ke kterému jste svými hlasy přispěli 
možná i Vy. Po loňském druhém místě za zásah u požáru domova důchodců je pro nás 
obrovský úspěch i letošní nominování a to za pomoc u velmi vážné nehody vlaku                          
a dodávky, která se stala v kosteleckém katastru letos 14. ledna. Slavnostní vyhlášení 
výsledků proběhne 9. prosince a doufám, že Vás budeme moci příště informovat o co 
nejlepším výsledku. 
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     Druhou, již tradiční událostí, bylo uspořádání již 11tého ročníku soutěže „O hanáckó 
sekyrko“, která se 19. září uskutečnila v Kostelci a blízkém okolí. I letos jsme si pro 
členy dobrovolných hasičských jednotek připravili celou řadu úkolů imitujících reálný 
zásah a soutěžní formou je připravovali na řešení podobných mimořádných událostí. 
Hasiči mimo jiné řešili dopravní nehodu automobilu, nehodu čtyřkolky, vstup                  
do uzamčených prostor, vážné poranění člena jednotky při výcviku nebo hašení pole. 
Jako nejlepší družstvo bylo po bezmála dvanáctihodinovém maratonu vyhlášeno              
to z Přerova. 

     Třetí událost, která se na dlouho zapíše do dějin, je nákup „nového“ dopravního 
automobilu. Nového v uvozovkách je psáno záměrně. Jedná se totiž o starší automobil 
Dennis Rapier pořízený od hasičů, který v naší garáži nahradil dosluhující letitou Avii. 
Toto vozidlo je vybaveno pro výjezdy k technickým zásahům. Především k dopravním 
nehodám. Jeho nákup byl spolufinancován naším městem a Olomouckým krajem. 
Závěrem mi dovolte popřát Vám všem klidné prožití svátků vánočních, bohatého 
Ježíška, úspěšný vstup do nového roku a setkávání s námi jen u příjemných událostí                   
a ne, když nás bude zapotřebí volat přes linku 150. 

                                                                     Petr Bohanes, jednatel 
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Tvořeníčko v knihovně

Vítání občánků - 14. 11. 2015

Zídka u staré školyNová zastávka - ulice Tyršova

Bazárek dětského oblečení Házená - Mistrovství světa ve Francii  SAVANA - Mistrovství světa v Rusku

Lampionový průvod - 27. 10. 2015

MŠ - Drakiáda Mateřské centrum
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